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Informacja o działalności międzysesyjnej na dzień 

30 września 2022 r. 

Szanowni Państwo 

Zacznijmy od rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2022/2023. Tym razem byliśmy 

z Panią Przewodniczącą na rozpoczęciu roku szkolnego w Wielkim Komorsku. Przy 

okazji uczestniczyliśmy w bardzo ważnym wydarzeniu, czyli w pożegnaniu byłej 

Dyrektor Pani Mirosławy Danielewicz. Myślę, że Pani Radna powinna być 

usatysfakcjonowana, bo było to ogromne przeżycie dla nas wszystkich. Także 

jeszcze raz dziękuję Pani Mirosławo za Pani pracę na rzecz tej szkoły i lokalnej 

społeczności. Mam również w pamięci wydanie tej książki o historii Wielkiego 

Komorska. Bardzo serdecznie chciałbym Pani jeszcze raz podziękować. 

Równie ważnym wydarzeniem w dniu 4 września były Dożynki Gminne w Lipinkach. 

Przede wszystkim dopisała nam pogoda, ale również frekwencja. Okazuje się, że 

w tej uroczystości brali udział nie tylko Mieszkańcy naszej Gminy. Jeszcze raz mogę 

tylko wszystkim gorąco podziękować. 

Kolejnym wyjątkowym i niezwykłym wydarzeniem była religijno-patriotyczna 

uroczystość odsłonięcia figury Matki Boskiej w Bąkowskim Młynie. Doszliśmy do 

porozumienia z Nadleśnictwem Osie, że trzeba tę figurę ratować. Udało się ją 

uchronić od rozsypania, bo konserwatorzy zabytków stwierdzili, że do tego by po 2-3 

latach doszło, gdybyśmy nie podjęli tych prac konserwatorskich. Ta figura 

ufundowana została w 1945 r. przez Mieszkańca naszej Gminy po powrocie z obozu 

koncentracyjnego w Stutthofie. Była to naprawdę podniosła uroczystość. Części 

religijnej przewodniczył ks. Arkadiusz Okroj biskup pomocniczy Diecezji Pelplińskiej. 

Wzięło w tym udział ponad 150 osób, za co chciałbym bardzo serdecznie 

podziękować naszym Mieszkańcom. Chciałbym również podziękować dzieciom 

z naszych trzech szkół podstawowych, które szybko przygotowały takie krótkie 

programy patriotyczne, związane z miesiącem wrześniem. Za to też dziękuję 

dyrektorom naszych szkół i nauczycielom, którzy te dzieci przygotowali. 

Bezpośrednio po tej uroczystości w przededniu 83 rocznicy napaści Związku 

Radzieckiego na Polskę wspólnie z Panią Przewodniczącą Rady wzięliśmy udział 

w uroczystości patriotycznej w Lipinkach pod Pomnikiem Niepodległości. 

W uroczystości wzięły też udział dzieci i harcerze ze szkoły w Lipinkach. 

Następnym cyklicznym wydarzeniem były XLI Biegi Pamięci Bronisława 

Malinowskiego. Wzięło w nich udział bardzo dużo dzieci. W ramach tych biegów 

odbyło się V Biegowe Grand Prix Kociewia dla dorosłych na tradycyjnej trasie 

Warlubie – Rulewo – Warlubie. Na szczęście nic złego nikomu się nie przydarzyło, za 

co również należy dziękować wszystkim tym, którzy zabezpieczali logistycznie tę 

imprezę. 

Odbyłem sporo spotkań. Może wspomnę tylko o najważniejszych. 

2 września odbyła się konferencja organizowana przez Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na Politechnice Bydgoskiej. 
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Później mieliśmy spotkanie Rady Społecznej naszej przychodni. Była propozycja 

przejęcia naszej przychodni przez NZOZ Euromedica z Grudziądza. Na razie Rada 

Społeczna nie wyraziła pozytywnej opinii o ewentualnym zamiarze przejęcia. Myślę, 

że również większość z Państwa Radnych nie widzi takiej potrzeby. Chociaż trzeba 

cały czas bacznie się temu przyglądać, bo pojawiają się również głosy krytyczne pod 

adresem funkcjonowania naszej przychodni. 

Odbyłem spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w kwestii tego 

pobocza przy Biedronce przy drodze wojewódzkiej. Musiałem odwrócić trochę 

kolejność robót, bo przypomnę, że na poprzednich sesjach powiedziałem, że jak oni 

ruszą z zatoką postojową, to my też ruszymy z drugą częścią chodnika. Zarząd Dróg 

Wojewódzkich w końcu otrzymał zabezpieczenie finansowe na ten cel, ale Dyrektor 

uznał, że oni nie będą już w tym roku wchodzić, bo nie wiadomo jaka będzie zima, 

ale zapewnił, że na wiosnę wejdą. Żeby nie tracić czasu, my zaczynamy. 

Wystąpiliśmy już o niezbędne pozwolenia. Mam nadzieję, że wkrótce otrzymamy te 

zgody i nasz Zakład Usług Komunalnych przystąpi do budowy tej drugiej części 

chodnika. 

Tak na marginesie, mam prośbę do wszystkich Mieszkańców. Jeżeli zobaczycie, że 

na tym chodniku, ledwie co wykonanym, zatrzymują się TIR-y, to róbcie zdjęcia 

i przesyłajcie je do nas. Niestety już wjechał tam TIR i zarwał jeden z elementów 

chodnika tzn. studzienkę odpływową. Nie czekając na wykonawcę tego chodnika, 

podjęliśmy działania i w ramach ZUK ten element został wymieniony. Bardzo o to 

proszę, jeżeli Państwo widzicie takie naganne zachowania, to proszę o zdjęcia z nr 

rejestracyjnym, a ja już będę wiedział, co z tym dalej zrobić. Oczywiście może trzeba 

będzie się nad tym zastanowić i może trzeba będzie tam ustawić takie biało-

czerwone słupki wzdłuż tego chodnika, żeby w ten sposób się zabezpieczyć. 

Wszyscy też domagamy się naprawy, przebudowy i modernizacji dróg. Jednak 

często asfalt nie jest jeszcze położony, a już są prośby o progi zwalniające. To po co 

my będziemy ładować pieniądze w drogi asfaltowe, a za chwilę będziemy wszyscy 

prosić o progi zwalniające? Na szaleńców i tak nie ma metody. Natomiast będę 

bardzo ostrożnie podchodził do tego, żebyśmy teraz na nowo położonych drogach od 

razu kładli progi zwalniające. 

Ponadto rozmawiałem z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska w sprawie 

zamiaru pobudowania farmy fotowoltaicznej na terenie Sołectwa Lipinki, gdzie mamy 

bardzo poważny protest Mieszkańców i gdzie ja po raz pierwszy chcę odmówić 

wydania warunków środowiskowych. Ja też nie zgadzam się, żeby farma 

fotowoltaiczna powstawała w takim jeszcze dziewiczym miejscu. Stąd też m.in. moja 

prośba i jest to w programie dzisiejszej sesji, abyśmy podjęli uchwałę o rozpoczęciu 

prac nad miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego dla tego terenu. 

Nie chciałbym, aby na tym terenie było coś, co podlega w urbanistyce pod przemysł, 

a taka farma pod to podlega i nagle tam zostało usytuowane. Trzeba zawsze 

wsłuchiwać się w to, co mówią Mieszkańcy. Dlatego też jeszcze poproszę o opinię 

Mieszkańców. We wtorek 4 października o godz. 1600 w Domu Kultury w Lipinkach, 

serdecznie zapraszam wszystkich Mieszkańców Sołectwa, ale nie tylko, na 
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spotkanie. Przedyskutujemy tam temat przygotowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla tego fragmentu Sołectwa Lipinki. 

Spotkałem się również z Panem Dyrektorem Boczkowskim z ENEI Oświetlenie. 

Państwo domyślacie się w jakiej sprawie. Wczoraj byłem na forum Wójtów 

w Czernikowie, gdzie na ten temat też rozmawialiśmy. Otóż wyobraźcie sobie 

Państwo, że w tej chwili wiele gmin nie podpisuje umów z dostarczycielami prądu, 

dlatego że cena 1 MW oscyluje pomiędzy 1 500,00 zł a 2 700,00 zł. Czekamy, jakie 

decyzje podejmie rząd, bo jak Państwo pamiętacie Pan Wicepremier zaproponował, 

aby ustalić sztywną cenę na poziome 618,24 zł za 1 MW. To by było jeszcze do 

zniesienia w stosunku do obecnie funkcjonujących cen w granicach 300,00 zł do 

400,00 zł, czyli taka podwyżka o 100%. Natomiast podwyżka o kilkaset % jest nie do 

przyjęcia. My powinniśmy już ogłaszać przetarg. Zapowiadam Państwu i będzie to na 

pewno bulwersująca decyzja, ja umowy za tak wysokie stawki nie podpiszę. To jest 

drastyczne rozwiązanie, ale ja nie zgodzę się na podpisanie umowy, gdzie z 1 MW 

mielibyśmy płacić ok. 2 000,00 zł. Dzisiaj to zapowiadam i nie odpuszczę po prostu, 

bo jest to granda w biały dzień, jeśli dopuszczają się takich podwyżek spółki 

państwowe, nad którymi rząd ma jeszcze coś do powiedzenia. 

Co do inwestycji. Uruchomiliśmy 2 tygodnie przed terminem boisko wielofunkcyjne 

w Lipinkach. Na razie są dobre opinie o tym boisku. Jest ono oddane do użytku. 

Było to wpisane w mojej deklaracji wyborczej, chodnik od kościoła do Biedronki jest 

już wykonany. Inwestorem był Gzella Investments, wykonywał PUM Grudziądz. 

Podpisaliśmy umowę z wykonawcą na wykonanie drogi asfaltowej w Starej Hucie. 

Wykonawca wcześniej wykonywał podbudowę pod tą drogę. Do końca października 

temat powinien być załatwiony. Jest to solidna firma, ona robiła nam Błądziewno. 

Jesteśmy zadowoleni i miejmy nadzieję, że teraz też wszystko pójdzie dobrze. 

Przedwczoraj wreszcie Gmina wykupiła brakujące 4/24 budynku przy ul. Dworcowej 

w Warlubiu. W związku z tym, mając już teraz 100% własności tej nieruchomości, 

w przyszłym tygodniu występujemy do Starostwa Powiatowego o wydanie 

pozwolenia na budowę. Przypomnę, że ma to być parking, który wymaga pozwolenia 

na budowę. Jeśli aura pozwoli, to jeszcze w tym roku nasz Zakład Usług 

Komunalnych rozpocznie budowę tego parkingu. Własnymi siłami będziemy to robić 

tak długo, jak tylko aura pozwoli. Liczymy, że pozwoli. 

Teraz najtrudniejsza sprawa przedszkola. Miała być dzisiaj podpisana umowa. Nie 

podpiszemy umowy dzisiaj, dlatego że mamy zastrzeżenia do przedłożonego przez 

wyłonionego wykonawcę harmonogramu rzeczowo-finansowego. Dzisiaj te uwagi 

zostały przekazane i proszę Państwa do poniedziałku do godz. 1300 oczekujemy na  

odpowiedź i ustosunkowanie się wykonawcy do tych naszych uwag. Utrzymuję 

termin 3 października godz. 1300 do przekazania placu budowy. Inspektor nadzoru 

jest już wyłoniony. W związku z tym, jak się spotkamy w poniedziałek o 1300, 

najpierw przeanalizujemy to, jak zareagował wykonawca na nasze uwagi. Jeżeli 

uznamy, że najistotniejsze nasze uwagi w tym zakresie zostały spełnione, podpiszę 

umowę. Jeśli nie, to umowy nie podpiszę. Dalsze kroki uzgodnię z Radcą Prawnym. 

Państwo wiecie, ile było problemów z halą. Nie chciałbym, żebyśmy tutaj też tak 

zaczynali, ale tutaj nie będzie litości. Jeśli wykonawca w stosunku do zakresu robót, 
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do tego uzgodnionego harmonogramu, do podpisanej umowy nie będzie się 

wywiązywał, nie będę miał żadnych skrupułów, żeby rozwiązać umowę i ewentualnie 

wtedy ogłosić nowy przetarg. Najważniejszą rzeczą jest to, że wykonawca uzyskał 

poręczenie gwarancyjne na okres budowy i na 7 lat po zakończeniu budowy, czyli do 

2030 r. Jest to poręczenie wydane przez Toruński Fundusz Poręczeń 

Gwarancyjnych. Jest to fundusz utworzony przez Samorząd Województwa, a więc 

bardzo pewne źródło, do którego może trzeba będzie pukać o ewentualne 

odszkodowanie. 

Jeżeli chodzi o inne sprawy, to po pierwsze kontynuujemy działalność Klubu Seniora 

w Wielkim Komorsku. To, co powiedziałem, mamy w tej chwili 3 Kluby Seniora: 

w Lipinkach, w Warlubiu i w Wielkim Komorsku. Do tej pory korzystały one z różnych 

grantów zewnętrznych, ale nawet gdyby tych grantów nie było, uważam że naszą 

powinnością wspólną jest utrzymanie, a nie zaniechanie funkcjonowania Klubów 

Seniora. Dzisiaj również będzie podjęta uchwała o tzw. świetlicy środowiskowej, 

przeznaczonej głównie dla dzieci, które do tej pory uczestniczyły w  różnego typu 

zajęciach w świetlicy w Wielkim Komorsku, finansowanych z grantów. 

Zakończyliśmy wydawanie dzieciom z rodzin popegeerowskich laptopów. Wydaliśmy 

143 szt. takich laptopów. Myślę, ze przydadzą się one tym dzieciom. 

Ponadto duży obowiązek spadł na Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Mianowicie 

wziął on na siebie obowiązki, związane z wypłatą tzw. dodatku węglowego. Dzisiaj 

w projekcie uchwały zmian w budżecie pierwsza transza już został ujęta i od 

poniedziałku rozpoczniemy wypłatę tych dodatków. 

Dwie miłe uroczystości. Jedna to uroczystość 50-lecia pożycia małżeńskiego 

Mieszkańców naszej Gminy, gdzie wspólnie z Panią Przewodniczącą Rady i Panią 

Kierownik USC złożyliśmy życzenia i przekazaliśmy medale przyznane przez 

Prezydenta RP. Ponadto dzieci mnie zaprosiły, żebym im poczytał bajeczki. Nie 

wybrałem bajeczek, ale opowiedziałem prawdziwą historię o naszym rodaku, który 

jest legendą, mianowicie o Bronisławie Malinowskim. Myślę, że dzieci były 

zadowolone. 

Na koniec chciałbym w imieniu Samorządu Gminnego, całej społeczności lokalnej, 

a przede wszystkim w imieniu tych najmłodszych, serdecznie podziękować Dyrektor 

Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki Pani Annie Kubczak-Kosickiej za 

wyjątkowe zaangażowanie się w kilka imprez, których to byliśmy również świadkami. 

Po pierwsze, okres wakacyjny i różne propozycje dla dzieci. Prawie pół tysiąca dzieci 

wzięło w nich udział. Po drugie, udział naszej Gminy w Święcie Kociewia w Gdańsku. 

Po trzecie, Ogólnopolski Rajd Rowerowy pod patronatem Marszałka Województwa. 

Po czwarte, Dożynki Gminne. Po piąte, uroczystość w Bąkowskim Młynie i po szóste, 

Biegi Bronisława Malinowskiego, a konkretnie Grand Prix Kociewia. Była to 

wyjątkowo trudna, wyjątkowo zajmująca praca, ale co tu dużo mówić, optymizm 

i energia Pani Dyrektor powodują, że wszystko jest możliwe. 

Dziękuję bardzo. 

Wójt Gminy Warlubie 

/-/ dr inż. Eugeniusz Kłopotek 


